
 

 

VEKS' Embedsmandsudvalgsmøde nr. 170 
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Embedsmandsudvalgsmøde nr. 170 

BeslutningVis beslutning 

Der henvises til beslutninger under det aktuelle dagsordenspunkt. Lars Gullev bød velkommen til de 

nye medlemmer Anja W. Dalberg og Susanne Seerup fra Hvidovre og Pia Berring fra Roskilde. 

Derudover deltog Maria Køel Jensen i mødet, som ny HR- og direktionskonsulent i VEKS. 
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Referater 

BeslutningVis beslutning 

Bestyrelsesreferat nr. 185 fra møde den 10. august 2018 taget til efterretning. EMU-referat nr. 169 

fra møde den 29. maj 2018 godkendt. [Efter mødet er det konstateret, at bestyrelsesreferat nr. 184 

fra møde den 8. juni 2018 fejlagtigt ikke var kommet på dagsordenen. Referatet vil blive sat på 

dagsordenen til næste EMU-møde.] 
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Varmelager i Høje-Taastrup (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe gennemgik sagen, og punktet gav anledning til forskellige spørgsmål og bemærk-

ninger: Morten Stobbe: Høje Taastrup Fjernvarme (HTF) stiller grunden til rådighed for projektet 

og dét, sammenkoblet med at projektideen oprindelig er udsprunget af HTF’ eget ønske om at etab-

lere et varmelager, har ført til en ejerfordeling på 50/50 mellem HTF og VEKS. Anja W. Dalberg 

anbefalede, at det fremgik af kontrakterne, hvilke forpligtelser de respektive parter har efter 20 år, 

hvor anlægget er afskrevet, hvis en part ikke ønsker at forlænge kontrakten. Morten Stobbe: Vi for-

venter at have aftalerne på plads inden bestyrelsesmødet. Morten Stobbe: Det vil være vanskeligt at 

eftervise den enkelte parts eksakte nytte af lageret, hvorfor parterne er enige om at fordele omkost-

ninger efter den på forhånd konservativt vurderede nytte for den enkelte part. Der er bl.a. ikke med-

taget anlægsstøtten fra EUDP. Lars Christensen gav udtryk for, at det er et fantastisk projekt i for-

hold til økonomi og CO2-besparelser.   EMU kan tilslutte sig indstillingen. 
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Månedsvariabel VEKS tarif (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe orienterede om, at de forventede månedstariffer for de kommende år var udsendt til 

VEKS’ transmissionskunder. VEKS er opmærksom på, at der kan blive en likviditetsmæssig udfor-

dring for kunderne i en overgangsperiode og er indstillet på at finde en løsning sammen med de 

ramte selskaber. EMU kan tilslutte sig indstillingen. 
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Nye Varmeleveringsaftaler - hovedprincipper (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe gennemgik hovedpunkterne for forhandlinger, hvor en væsentlig knast er sammen-

hængen mellem distributionsselskabernes hæftelser og indflydelse på, hvad de hæfter for. Det var 

ellers forventet, at der var kommet et synspunkt vedrørende dette fra distributionsselskaberne til da-

gens møde. Lars Christensen foreslog, at det måske kunne være en løsning, hvis man kunne tilbyde, 

at distributionsselskaberne fik en observationspost i bestyrelse eller måske i EMU. Søren Abild 

Laursen nævnte, at det ikke var ualmindeligt, at fjernvarmekunder havde hæftelser ved udtræden ift. 

fjernvarmeselskabet. Janne Foghmar bakker op om, at aftalerne åbner mulighed for, at distributi-

onsselskaberne selv kan udnytte lokal overskudsvarme. EMU kan tilslutte sig indstillingen. 

https://web.firstagenda.com/ViewAgenda/ItemContentDocument/13604024?visReferat=false
javascript:void(0)
https://web.firstagenda.com/ViewAgenda/ItemContentDocument/13604025?visReferat=false
javascript:void(0)
https://web.firstagenda.com/ViewAgenda/ItemContentDocument/13604029?visReferat=false
javascript:void(0)
https://web.firstagenda.com/ViewAgenda/ItemContentDocument/13604030?visReferat=false
javascript:void(0)
https://web.firstagenda.com/ViewAgenda/ItemContentDocument/13604031?visReferat=false
javascript:void(0)


 

 

6 

Tilslutnings- og forblivelsespligt - Tiltag for sikring af økonomi (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe fremhævede, at indstillingen var blevet justeret lidt i forhold til det udsendte materi-

ale, således at formandskabet bliver bemyndiget til at tage drøftelserne med kommunerne. Rasmus 

Byskov Kappel præsenterede supplerende slides med, hvad VEKS’ distributionsaktiviteter kunne 

bidrage til fællesskabet med. Præsentationen er vedlagt referatet, men skal tages med et vist forbe-

hold - især i forhold til de tilknyttede bemærkninger, da der ikke har været den fornødne tid til kva-

litetssikring. Konklusionen er kort, at der i alle tilfælde ville være en fordel for alle, om end den er 

beskeden og behæftet med usikre forudsætninger. Punktet gav anledning til en del drøftelser, hvoraf 

kan fremhæves: Budskaberne skal italesættes klarere, fx i forhold til om der er tale om en ”samlet 

ekstra pris” eller om en ”samlet mindre gevinst”. Sagsfremstillingen bør suppleres med, hvilke an-

dre muligheder VEKS har for at sikre finansieringen og tydeliggøre, at der arbejdes på tre fronter, 

samt konsekvensen af, hvis ingen af dem kan finde anvendelse. Der blev fra flere sider udtrykt be-

kymring for, om det i det hele taget er muligt at få sagen gennem kommunalbestyrelserne inden 

nytår – det vil nogle steder kræve ekstraordinære kommunalbestyrelsesmøder. Er det muligt, at 

VEKS tager kontakt til Forsyningsministeriet med henblik på en afklaring af, om det vil være nok, 

at sagsbehandlingen er startet inden fristen 1. januar 2019, og at der derved kan vindes lidt tid? 

Morten Stobbe: Der er formentlig ikke behov for samfundsøkonomiske beregninger som del af pro-

jektforslaget, da områderne allerede er udlagt for fjernvarme – Rambøll arbejder på projektforsla-

get. Notat fra VEKS’ advokat vedrørende prisgarantier i fjernvarmen vedlægges referatet. Bestyrel-

sen bør i øvrigt informeres lidt mere om Energiaftalen i forhold til de konkrete problemstillinger, og 

at en indførelse af tilslutnings- og forblivelsespligt går mod ånden i aftalen. Lars Gullev understre-

gede, at grunden til at VEKS nu går ud og beder om tilslutningspligt, er at vise rettidigt omhu i for-

hold til det vindue, der er p.t., og at vinduet kan være lukket om kort tid. Tilslutningspligten giver 

mulighed for, at VEKS på et senere tidspunkt kan justere taksterne, men der er p.t. ingen aktuelle 

planer. Det ser ud til, at det først vil være 2023–2024, at likviditetsmangelen kan opstå. Rasmus Bo 

Hansen udtrykte stor bekymring for, om VEKS vil udnytte den mulighed, da det vil være en politisk 

varm kartoffel i Køge. Debatten viser desuden, at der lægges vægt på udfordringen af fællesskabet 

og værdierne for kunderne.   EMU kan tilslutte sig indstillingen. 
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Køge Fjernvarme - Ændring af tilslutningsbidrag (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

EMU kan tilslutte sig indstillingen. 
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Tranegilde Fjernvarme - Ændring af tilslutningsbidrag (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

EMU kan tilslutte sig indstillingen. 
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Halvårsregnskab 2018 (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Rasmus Byskov Kappel gennemgik halvårsregnskabet, der ser fornuftigt ud. Nicolai Riegels spurg-

te til, hvorfor administrationsomkostningerne var steget i Køge Fjernvarme, Tranegilde Fjernvarme 

og Køge Kraftvarmeværk 1. halvår 2018 i forhold til 1. halvår 2017. Rasmus Byskov Kappel kan 

efter mødet oplyse, at det skyldes flere forhold. Primært at der har været flere administrative opga-

ver såsom datasikkerhedsprojekt/GDPR, sekundært at der har været mere fokus på at få registre-

ret/fordelt fællesomkostninger. Hertil kan tilføjes, at administrationsomkostningerne er en MEGET 
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lille del af de samlede omkostninger i selskaberne, og derfor ser selv relativt små beløb ud som sto-

re stigninger. Taget til efterretning. 

10 

Ejerstrategi - Status for politisk behandling (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Lars Gullev oplyste, at alle kommuner på nær én havde meldt tilbage og tilsluttet sig ejerstrategien. 

Sanne Holst søger at få en tilbagemelding fra sidste kommune. Taget til efterretning. 
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Oversigt over investeringsprojekter (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 
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Miljøcertificering - ISO 14001 (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 
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Energitilsynet (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Rasmus Byskov Kappel orienterede om, at VEKS havde anket afgørelsen om, at VEKS ikke kunne 

få forrentet sin egenkapital for en periode. Med en forventning til, at en tilbagemelding fra Forsy-

ningstilsynet om at en tilbagebetaling til kunderne kunne få opsættende virkning, indtil sagen var 

endelig afgjort, ikke er lige på trapperne, har VEKS valgt at tilbagebetale pengene til kunderne i 

2019 via tariffen. Falder afgørelsen ud til VEKS’ fordel, vil pengene imidlertid blive genopkræ-

vet.   Taget til efterretning. 
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Transmissionsledning Køge-Greve - Voldgift Barslund (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Lars Gullev nævnte, at sagen vil blive ændret til en indstilling til bestyrelsen, da byggeregnskabet 

tidligere er blevet lukket (med overskud), og at vi derfor mangler en bevilling for at kunne betale 

forligsbeløbet. Taget til efterretning. 
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Dansk Fjernvarme (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Lars Gullev orienterede om, at Dansk Fjernvarme holder landsmøde den 25. - 26. oktober i Aal-

borg. Taget til efterretning. 
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Næste møder (Orieterign) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

17 

Eventuelt 

BeslutningVis beslutning 

Der var ingen supplerende punkter. Lars Gullev afsluttede med at takke for et godt møde med enga-

gerede input fra deltagerne. 
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